
 

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 26 
DE SETEMBRE DE 2024 
 
Vacarisses, a 26 de setembre de 2024, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de Plens de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar 
i donar compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors/es 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Assistits per la secretària accidental Maria Calsina Salavert, qui dona fe de l'acte.  
 
  

O R D R E     D E L     D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 25  DE JULIOL 
DE 2024.-  

Sotmesa l’acta a votació s’aprova per unanimitat. 

 
1.2.- PROPOSTA D’ALCALDIA D'APROVACIÓ INICIAL DEL NOU REGLAMENT ORGÀNIC 
MUNICIPAL DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES              

Exp. 61/2024 

Considerant que per l’Alcaldia es va ordenar mitjançant Decret núm. 459/2024 de data 23 d’agost 
de 2024 la incoació d’expedient per procedir a l’aprovació del Reglament Orgànic Municipal.  

Considerant que l’article 4.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, l’article 8 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, i l’article 128 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, atribueixen als Municipis la 
potestat reglamentària i d’autoorganització. En virtut d’aquesta facultat, les entitats locals tenen 
capacitat per desenvolupar, dins de l’esfera de les seves competències, allò disposat a les lleis 
estatals o autonòmiques, podent dictar disposicions administratives de caràcter general i de rang 
inferior a llei, sense que en cap cas aquestes disposicions puguin contenir preceptes contraris a 
les lleis.  



 

 

Conforme els principis de bona regulació (necessitat, eficàcia, proporcionalitat, seguretat jurídica, 
transparència i eficiència) previstos a l’article 129 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, l’entitat local ve obligada a 
observar-los com a principis informadors de tota acció reglamentària, havent de quedar 
suficientment justificada l’adequació de l’expedient a aquests principis.  

Vist l’Informe jurídic emès per la secretària accidental en data 6 de setembre de 2024 obrant a 
l’expedient.  

Considerant el procediment legalment previst a l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en 
concordança amb l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local.  

Vist que aquest Ajuntament disposa de Pla Anual Normatiu, a tenor d’allò previst a l’article 132 
de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les Administracions 
Públiques, que preveu la tramitació de la present aprovació del ROM.  

Considerant que, atès el caràcter del present expedient, no ha resultat necessari realitzar el tràmit 
de consulta prèvia al que fa referència l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, de conformitat amb allò 
disposat a l’apartat 4 de l’article esmentat.  

Considerant que la proposta ha de ser dictaminada prèviament per la Comissió Informativa de 
Règim Interior, en virtut d’allò previst, als articles 20.1.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, i 60.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 

Atenent l’exposat anteriorment, proposo al Ple l’adopció del següent 

ACORD 

PRIMER.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Vacarisses, el 
contingut del qual consta a l’expedient.   

SEGON.- Acordar la publicació de l’acord que s’adopti al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, al portal web municipal, per tal que durant 
el termini de 30 dies hàbils, comptats a partir del dia següent al de publicació al Butlletí Oficial, 
els ciutadans puguin presentar les reclamacions i/o suggeriments que considerin oportunes, 
segons l’article 49 de la LRBRL.  

TERCER.- Les reclamacions i suggeriments presentats seran informats per la Secretaria, que 
elevarà al Ple de la proposta d’estimació o desestimació que procedeixi i d’aprovació definitiva 
del ROM en els termes proposats.  

QUART.- En cas de no presentar-se reclamacions ni suggeriments, s’entendrà aprovat 
definitivament el ROM, per a la qual cosa per l’Alcaldia s’ordenaran els tràmits necessaris per a 
la conclusió del procediment i la seva entrada en vigor.  

 



 

CINQUÈ.- Que l’acord d’aprovació definitiva o, si escau, l’acord d’aprovació inicial elevat 
automàticament a aquella categoria, juntament amb el text íntegre del ROM, es publiqui al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona.  

SISÈ.- Que l’acord i el text del Reglament es comuniqui a les Administracions de l’Estat i de la 
Comunitat Autònoma dins del termini dels sis dies següents a la seva aprovació, en compliment 
d’allò disposat a l’article 196.3 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de 
les Entitats Locals aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, en concordança amb 
els articles 181 i següents del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 

 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que tal I com es va comentar en comissions 
informatives, s'ha modificat el ROM, que estava fet des de l'any 1993. Explica que és un ROM 
que s'ha ajustat a la llei 7/1985 del 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, a la llei 39 
/2015 d'octubre de procediment administratiu comú de les administracions públiques, el reial 
decret 2/68/1986 de 28 de novembre, pel qual s'aprova el reglament d'organització, funcionament 
i règim jurídic de les entitats locals, i el decret legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s'aprova el 
text refós de la llei municipal i del règim local de Catalunya. 
 
Continua la Sra. Paola Moral dient que es tracta d'un ROM que està força actualitzat, i que en 
comparació amb l'últim ROM, regula moltes de les coses que abans no es regulaven. 
 
En relació amb les observacions/peticions formulades pel grup municipal d'Unió Independent per 
Vacarisses Junts ens va fer arribar, diu que a continuació passarà a donar resposta detallada. 
 
Pel que fa al primer punt en el qual es parlava de l'article 20.4 del ROM, en el qual es plantejava 
la qüestió dels dies feiners o hàbils la Sra. Paola Moral explica que la llei estableix que 
normativament tant la paraula feiners com hàbils en aquest sentit són sinònims i, per tant, no hi 
hauria cap problema i es pot deixar feiners amb el benentès que aquests són hàbils. 
 
Pel que fa al punt 2 en relació amb l'article 49 del ROM la Sra. Paola Moral diu que aquest article 
estableix un termini d'exposició de trenta dies dels comptes generals i diu que l'aplicació de 
l'article amb caràcter bàsic, que és el 212.3 del RDL 2/2004 de 5 de març, sí que estableix que 
el termini específic és de quinze dies i en conseqüència diu que aquest article es modifica tot 
passant a ser el termini de 15 dies. 
 
El punt 3, l'article 56.1 del ROM que es pretén aprovar, que fa referència al dret dels regidors-
regidores de disposar d'un dispositiu informàtic mínim per a l'accés als servidors municipals i en 
relació amb la petició que formulava el grup de UIPV-JUNTS on es demanava que es fes constar 
que es facilités un ordinador i un telèfon mòbil i en aquest apartat, indica la Sra. Paola Moral, que 
l'articulat no es canviarà i quedarà de la següent manera: " un dispositiu informàtic mínim per a 
l'accés als servidors municipals", ja que argumenta que en relació amb els telèfons mòbils, 
explica que han fet consulta a altres municipis de més habitants, aprox. 60.000 habitants, en els 
quals els regidors de l'oposició no porten mòbil, però, per altra banda, diu que el que es pot 
intentar acordar és quin tipus de dispositiu es pot facilitar als regidors de l'oposició, però no es 
vol fer constar específicament que es tracti d'un ordinador i un telèfon mòbil. 
 
Pel que fa a l'article 70.1 del ROM, en el que es fa referència a les absències dels regidors que 
siguin de durada superior a 8 dies la Sra. Paola Moral explica que aquest precepte es manté de 
l'antic ROM i, per tant, és una transcripció literal de l'article 12, per tant, és una transcripció del 
Reial decret 2568/1986 i, per tant, diu que entenen que és correcte i que està segons la llei. 
 
Respecte a l'article 77 del ROM, detalla que pel que fa a l'accés als expedients l'article 79.3 del 
ROM regula el termini de resolució de quatre dies naturals, que coincideix en l'article 164.3 del 
Decret legislatiu 2/2003 i en conseqüència quedarà així i no es fa cap modificació. 
 
En relació amb la petició formulada pel que fa a l'article 85 del ROM diu la Sra. Paola Moral que 
entén que hi ha un error i entén que es volia fer referència al 95, ja que es parlava del tema de  



 

 
les subvencions i l'article 85 no coincideix amb aquest contingut. 
 
Explica la Sra. Paola Moral que el contingut d'aquest article no és el propi de les bases d'una 
subvenció ni els criteris de selecció d'aquesta, sinó que es fa una referència àmplia dels criteris 
a tenir en compte que no han de definir-se a justificar-se en l'oportú expedient. 
 
És a dir, diu la Sra. Moral, és el marc legal sobre el qual es fonamenten les subvencions i que a 
partir d'aquí, quan es fan les bases, es delimiten els criteris concrets de cada subvenció. 
 
Continua la seva intervenció, la Sra. Paola Moral, tot referint-se als articles 82 a 96 del ROM, que 
són els drets de ciutadania, explica que s'ha intentat, perquè no sigui un ROM tan extens, fer una 
síntesi dels drets que ja venien recollits a l'anterior ROM. 
 
Continua la Sra. Paola Moral i diu que en relació amb l'article 91, sobre el dret de formulació de 
precs i preguntes dels ciutadans, relatiu a la petició de què es poguessin enregistrar les preguntes 
del públic, i en aquest sentit diu que s'ha de diferenciar el que és el Ple de la corporació, que 
s'enregistra a través del programari de la videoacta i que és l'oficial. 
 
El que sí que es pot mirar diu la Sra. Paola Moral, és de quina manera es pot enregistrar 
posteriorment, una vegada que s'ha acabat el ple, les preguntes dels ciutadans, però vol deixar 
clar que dins del que és el Ple no es pot fer. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que es disculpa per no haver pogut col·laborar amb la 
redacció del ROM perquè s'ha trobat amb una situació d'apagada digital amb el mail corporatiu, 
extrem que diu que va poder solucionar el dilluns i posar-se al dia i entén que no s'han retallat 
privilegis. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que després dels comentaris que ha fet la regidora, 
planteja dos aclariments i, en primer lloc, es refereix a l'article 56, que és la dotació d'un suport 
tecnològic per regidors de l'oposició, planteja que independentment que no es modifiqui el ROM, 
si hi ha un compromís per part del grup de govern d'estudiar, donar un altre dispositiu diferent 
del qual tenen actualment per poder accedir i desenvolupar la nostra tasca com per exemple 
ordinador personal. 
 
Per altra banda, planteja el Sr. Raul Avilés en referència al tema de gravació de les preguntes al 
públic, diu que entenen que no ha de formar part del que seria l'acte del ple, i que donats els 
avenços tecnològics actuals podria haver-hi un sistema de videogravació que no formés part de 
la videoacta, que sigui d'una continuïtat a la part de les preguntes del públic. 
 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que en referència als dispositius, tal com ha comentat 
anteriorment , no que es canviarà en el ROM, però que sí que podem acordar quin tipus de 
dispositiu els podem facilitar. 
 
Pel que fa a l'enregistrament de les preguntes del públic, la Sra. Paola Moral diu que el programa 
que es fa servir és el de la videoacta i amb aquest programa no es pot enregistrar posteriorment 
les preguntes del públic. 
 
Diu la Sra. Paola Moral que s'ha de mirar de quina manera, una vegada s'hagi acabat el Ple, es 
pugui utilitzar un altre tipus de programa per poder enregistrar aquestes preguntes, no obstant 
diu que consultarà opcions amb l'informàtic de la casa. 
 
El Sr. Raul Avilés demana que atès que no es modificarà el ROM, si hi ha compromís per part 
del grup de govern de donar-li sortida a aquest sistema de gravació i que aquest pugui estar 
enllestit en 3-6 mesos? 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que sí que assumeix el compromís i que no hi ha cap 
problema, que es tracta d'una qüestió tècnica i també explica que l'audiència pública que es fa 
al Ple de l'Ajuntament de Vacarisses també es podria fer abans i posa com a exemple Terrassa 
que es fa abans. 



 

 
Continua el Sr. alcalde que insisteix que cap problema i afegeix que s'ha d'abordar la qüestió pel 
que fa a la llei de protecció de dades de les persones del públic que intervinguin, però que 
transparència per davant de tot. Això implica que les persones que vinguin s’han d’identificar, 
buscar de quina maneres es pot fer atès que és un problema de protecció de dades. El senyor 
Avilés comenta que ja saben que hi ha una llei de protecció de dades i un  Reglament de protecció 
de dades  i que es tracta de desenvolupar-lo tenint en compte la normativa que regula aquest 
tema. 
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per  
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1.3.- PROPOSTA DE LA REGIDORA D’HISENDA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 
CRÈDITS MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT.- 

 
Resultant que aquesta regidoria va ordenar la incoació de l’expedient de transferència de crèdits  

Considerant que, de conformitat amb allò establert als articles 34 i 40.1 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos, l’estat de 
despeses del Pressupost de les Entitats Locals pot modificar-se, entre altres causes, per 
transferència de crèdits, que consisteix en modificar el Pressupost de despeses sense alterar la 
quantia total del mateix, imputant l’import total o parcial d’un crèdit a altres aplicacions 
pressupostàries amb diferent vinculació jurídica. 

Considerant que els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i 40.2 del Reial 
Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos estableixen 
que les Entitats Locals regularan a les Bases d’Execució del Pressupost el règim de 
transferències establertes, en cada cas, l’òrgan competent per autoritzar-les. 

Considerant que de conformitat amb allò previst a l’article 10 de les d’Execució del Pressupost 
municipal correspon a l’Ajuntament Ple, en concordança amb l’article 179.1 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals –TRLRHL-, la competència per aprovar les transferències de crèdit quan afectin 
aplicacions pressupostaries  de diferents àrees de despesa correspon al Ple de l'Ajuntament, i 
s’exigirà el mateix compliment dels requisits indicats anteriorment en la referència als crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit. 

Considerant que les transferències de crèdit aprovades pel Ple han de seguir els mateixos tràmits 
sobre informació, reclamacions i publicitat que la legislació vigent exigeix per a l’aprovació del 
Pressupost, i el règim de recursos regulat per al mateix, per així establir-ho els articles 179.4 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 42 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que les transferències proposades respecten allò exigit als articles 180 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de  



 

les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 41 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que s’ha incorporat a l’expedient l’informe de compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària exigit per l’article 16.2 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual 
s’aprova el reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat 
Pressupostària, en la seva aplicació de les entitats locals. Per tot això, i en virtut d’allò disposat 
a la Base d’Execució del Pressupost municipal nº 10.2 en concordança amb els articles 179.1 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, 40.2 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel 
qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Resultant que s'ha emès informe per la Secretaria Municipal. 
 

En virtut del que s'ha exposat, i de les delegacions efectuades per l’Alcalde d’aquest Ajuntament, 
mitjançant Decret núm. 251/2023 de data 7 de juny de 2023, publicat en el B.O.P. de data 4 de 
juliol de 2023,  proposo al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
 

ACORD 

 PRIMER.- L’aprovació inicial de l’expedient de transferència de crèdits, que es concreta en els 
següents extrems: 

ALTES 

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

132 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 188.039,30 € 3.760,79 € 191.800,09 € 

132 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 369.846,13 € 7.396,92 € 377.243,05 € 

132 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 176.865,38 € 3.537,31 € 180.402,69 € 

151 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 52.614,94 € 1.052,30 € 53.667,24 € 

151 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 57.248,10 € 1.144,96 € 58.393,06 € 

151 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 93.558,87 € 871,18 € 94.430,05 € 

151 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 62.153,70 € 243,05 € 62.396,75 € 

161 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 45.851,92 € 917,04 € 46.768,96 € 

161 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 86.433,50 € 1.728,67 € 88.162,17 € 

161 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 124.159,34 € 2.483,19 € 126.642,53 € 

241 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 18.995,78 € 379,92 € 19.375,70 € 

241 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 15.032,92 € 300,66 € 15.333,58 € 

241 131 
Retribucions complementàries 
personal laboral fixe 56.796,57 € 1.135,93 € 57.932,50 € 

320 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 18.389,62 € 367,79 € 18.757,41 € 



 

320 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 20.695,92 € 413,92 € 21.109,84 € 

323 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 11.775,58 € 235,51 € 12.011,09 € 

323 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 15.869,44 € 317,39 € 16.186,83 € 

323 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 175.202,15 € 3.504,04 € 178.706,19 € 

323 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 336.652,00 € 6.733,04 € 343.385,04 € 

326 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 147.173,69 € 2.943,47 € 150.117,16 € 

326 131 
Retribucions bàsiques personal 
laboral temporal 20.690,66 € 413,81 € 21.104,47 € 

330 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 20.999,45 € 419,99 € 21.419,44 € 

330 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 33.591,38 € 671,83 € 34.263,21 € 

334 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 20.999,45 € 419,99 € 21.419,44 € 

334 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 33.591,38 € 671,83 € 34.263,21 € 

341 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 18.941,31 € 378,83 € 19.320,14 € 

341 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 25.525,85 € 510,52 € 26.036,37 € 

342 131 
Retribucions complementàries 
personal laboral fixe 85.596,39 € 1.711,93 € 87.308,32 € 

912 100 Retribucions càrrecs electes 237.214,08 € 4.744,28 € 241.958,36 € 

920 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 177.257,81 € 3.545,16 € 180.802,97 € 

920 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 238.689,62 € 4.773,79 € 243.463,41 € 

920 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 65.194,83 € 1.303,90 € 66.498,73 € 

920 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 25.202,84 € 504,06 € 25.706,90 € 

920 131 
Retribucions complementàries 
personal laboral fixe 19.975,90 € 399,52 € 20.375,42 € 

931 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 46.573,40 € 931,47 € 47.504,87 € 

931 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 64.133,02 € 1.282,66 € 65.415,68 € 

932 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 24.734,96 € 494,70 € 25.229,66 € 

934 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 14.482,38 € 289,65 € 14.772,03 € 

934 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 28.241,22 € 564,82 € 28.806,04 € 

1721 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 32.325,20 € 646,50 € 32.971,70 € 

1721 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 31.320,10 € 626,40 € 31.946,50 € 

1721 131 
Retribucions complementàries 
personal laboral fixe 22.920,14 € 458,40 € 23.378,54 € 

2310 120 
Retribucions bàsiques personal 
funcionari 48.879,94 € 977,60 € 49.857,54 € 



 

2310 121 
Retribucions complementàries  
personal funcionari 51.327,22 € 1.026,54 € 52.353,76 € 

2310 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 30.025,58 € 600,51 € 30.626,09 € 

2311 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 23.826,50 € 476,53 € 24.303,03 € 

3321 124 
Retribucions personal funcionari 
interí 23.344,44 € 466,89 € 23.811,33 € 

3321 130 
Retribucions bàsiques personal 
laboral fixe 28.592,00 € 571,84 € 29.163,84 € 

132 160 Seguretat social 231.913,43 € 4.638,27 € 236.551,70 € 
151 160 Seguretat social 84.331,23 € 1.686,62 € 86.017,85 € 
161 160 Seguretat social 83.362,79 € 1.667,26 € 85.030,05 € 

1721 160 Seguretat social 28.460,13 € 569,20 € 29.029,33 € 
2310 160 Seguretat social 42.795,18 € 855,90 € 43.651,08 € 

241 160 Seguretat social 29.471,65 € 589,43 € 30.061,08 € 
320 160 Seguretat social 12.796,62 € 255,93 € 13.052,55 € 
323 160 Seguretat social 177.452,03 € 3.549,04 € 181.001,07 € 
326 160 Seguretat social 55.182,15 € 1.103,64 € 56.285,79 € 
330 160 Seguretat social 17.758,12 € 355,16 € 18.113,28 € 

3321 160 Seguretat social 16.872,62 € 337,45 € 17.210,07 € 
334 160 Seguretat social 17.758,12 € 355,16 € 18.113,28 € 
341 160 Seguretat social 14.527,42 € 290,55 € 14.817,97 € 
912 160 Seguretat social 65.292,19 € 1.305,84 € 66.598,03 € 
920 160 Seguretat social 215.026,40 € 3.365,09 € 218.391,49 € 
931 160 Seguretat social 36.221,22 € 724,42 € 36.945,64 € 

334 780 
Transf. de capital  a la Colla 
Gegantera de Vacarisses 0,00 € 4.500,00 € 4.500,00 € 

TOTAL     4.696.773,20 € 95.500,00 € 4.792.273,20 € 
 

BAIXES 

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

920 50000 Dotació fons de contingència 207.547,28 € 91.000,00 € 116.547,28 € 

334 21400 
Manteniment i reparació elements 
de transport 4.000,00 € 4.000,00 € 0,00 € 

334 48001 
Transfer.Corrent 40è aniversari 
Colla Gegantera 5.000,00 € 500,00 € 4.500,00 € 

TOTAL     216.547,28 € 95.500,00 € 121.047,28 € 
 

SEGON.- Sotmetre l’acord que s’adopti a informació pública per termini de 15 dies hàbils, 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província l i al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament per tal 
que els interessats puguin formular reclamacions. 

TERCER.- L’expedient s’entendrà definitivament aprovat si durant el termini d’exposició pública 
no es presenten reclamacions; a aquests efectes, per l’Alcaldia es dictarà Resolució elevant 
l’acord d’aprovació inicial a definitiu i ordenant la publicació al Butlletí Oficial de la Província. 

Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que tal com va explicar a les comissions informatives, 
aquestes transferències de crèdits es deuen a aquest increment de salaris que ve de l'Estat, del 
2,5%, que no estava pressupostat en el seu moment, i que aquest increment es dona amb efectes 



 

retroactius des de l'1 de gener de 2024 i diu que aquests incrementa surten del fons de 
contingència. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que demana aclariments respecte de  una partida que està 
de baixa, que és el manteniment de 4.500 euros que s'anomena manteniment i reparacions i diu 
que després ha pogut observar que hi ha una pujada a la colla gegantera del mateix import i en 
aquest sentit pregunta si es tracta del remolc de la colla que s'ha parlat en alguna ocasió. 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que diu que si el total que se li dona a la colla gegantera a l'any 
són els 9.000 euros, sumant el que hi havia al pressupost anterior, i si amb aquest cost tindran 
per reparació o per la compra del remolc o si els faltarà diners. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que diu que el remolc és de l'Ajuntament, tot i que el facin 
servir a la colla gegantera i explica que la reparació del remolc va a part. 
 
Explica la Sra. Olga Serra que l'any que ve la colla fa quaranta anys i en aquesta línia sí que els 
han demanat d'avançar l'import perquè el que volen fer amb aquests diners ho necessitaven 
abans. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que pel que fa al tema del remolc, veu que s'ha tret 
de la partida de manteniment, és a dir que hi ha una partida donada de baixa i llavors demana 
saber si és necessària la reparació del remolc. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga serra que diu que això ho decidirà la colla, tot i que sigui nostre i diu 
que de moment no s'ha arreglat el remolc. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que demana totes aquestes qüestions, ja que sap  que són 
coses que la colla va demanant i, per tant, en veure aquesta partida de baixa i deixant de banda 
que sí que rep diners la colla. Si no és en aquest concepte, demana saber com queda aquesta 
reparació i vol saber si està prevista o inclosa en algun altra partida o bé si serà per al any vinent, 
si tenen una data... 
 
Respon la Sra. Olga Serra que diu que s'han valorat amb ells diverses opcions i comenta que 
l'arranjament del remolc que s'havia previst no era una cosa que els solucionés gairebé res i diu 
que es va mirar fins i tot d'adquirir, un vehicle alternatiu només per això, i de moment això es va 
quedar parat, per decisió de la colla. 
   
Sotmès a votació la proposta s’aprova amb els vots en el següent sentit: 
 

Grup Municipal VOX Abstenció 
Regidor no adscrit A favor 
Grup municipal LAVV En contra  
Grup Municipal PSC-CP A favor  
Grup Municipal UIPV-JUNTS Abstenció  
Grup Municipal ERC-AM  A favor 

 

1.4.- PROPOSTA DE LA REGIDORA D’HISENDA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER 
SUPLEMENTS DE CRÈDITS I CANVI DE FINANÇAMENTS A L’ANNEX D’INVERSIONS.-  

Examinat l’expedient de modificació de crèdit del vigent Pressupost en la seva modalitat de 
suplement de crèdit. 
 
Considerant que, de conformitat amb l’article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, quan hagi de realitzar-
se alguna despesa que no pugui demorar-se fins l’exercici següent, i no ampliable el consignat, 
el president de la Corporació ordenarà la incoació de l’expedient de suplement de crèdit. 
L’expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l’aprovació 
del Ple de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits 



 

que els pressupostos. Seran així mateix d’aplicació les normes sobre informació, reclamació i 
publicitat dels pressupostos a què es refereix l’article 169 d’aquesta Llei. 
Considerant que l’aprovació dels expedients de concessió de crèdits extraordinaris i suplements 
de crèdit exigeixen informe previ de la Intervenció municipal de fons i aprovació del Ple de la 
Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits sobre informació, reclamació i publicitat 
que el Pressupost municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 169 del Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març. 
 
Considerant que l’acord d’aprovació inicial ha d’exposar-se al públic per termini mínim de quinze 
dies hàbils, mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’edictes de 
l’Ajuntament per tal que els veïns puguin examinar l’expedient i formular les reclamacions que 
estimin pertinents. 
Considerant que les reclamacions presentades hauran de ser resoltes per l’Ajuntament Ple, que 
acordarà, al mateix temps, l’aprovació definitiva de l’expedient de modificació de crèdit del vigent 
Pressupost en la seva modalitat de suplement de crèdit. 
 
Considerant que en el supòsit que no es presentin reclamacions no serà necessària l’adopció de 
nou acord, estenent-se a tal efecte certificació acreditativa de tal extrem per la Secretaria 
General. 
 
Vistos els informes de la Intervenció Municipal sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària i sobre la modificació de crèdit del vigent Pressupost Municipal en la seva 
modalitat de suplement de crèdit. 
 
Vist que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió extraordinària del dia 18 
de setembre de 2024 va dictaminar. 
 
Per tot l'esmentat, al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
 

ACORD 

PRIMER.- L’aprovació inicial de l’expedient de modificació de crèdit del vigent Pressupost 
Municipal en la seva modalitat de suplement de crèdit segons el següent detall: 

Baixes     

   

Prog. Descripció Import 

91105 Préstecs rebuts a llarg termini  180.000,00 

Total   180.000,00 

   
Altes   

   
Prog. Descripció Import 

75050 
Generalitat de Catalunya - Instal·lació de sistema de 
comptadors per millorar infraestructures distribució  aigua 
de consum  

180.000,00 

Total   180.000,00 
 

 

 

 



 

 

Annex d’ inversions aprovat en el pressupost  

PROG ECON CONCEPTE IMPORT   Finançament 
Programa 

C.L. 
Totals 

        

Recursos 
ordinaris 

Préstec 
Caixa 
C.L. 

  

161 622 
Projecte manteniment millora xarxa 
distribució aigua potable ( 
reguladors, comptadors,,) 

8.000,00 € 8.000,00 €     8.000,00 

323 625 Mobiliari ( instruments de musica) 600,00 € 600,00 €     600,00 

132 623 
Projecte projecte instal·lació 
equipaments Comissaria Policia 
Local 

54.000,00 €   54.000,00 € CCL 54.000,00 

151 609 
Projecte Petites Urbanitzacions ( 
Projecte de reparcel·lació ) 

40.837,50 €   40.837,50 € CCL 40.837,50 

161 623 

Projecte Millora Xarxa d'aigua ( 
Instal·lació, canalització i connexió 
Pou Torrella + instal·lació 
Reguladors) 

72.000,00 €   72.000,00 € CCL 72.000,00 

161 622 
Projecte arranjament Local brigada 
Municipal 

40.000,00 €   40.000,00 € PCL 40.000,00 

342 622 
Projecte arranjament de vestidors i 
equipaments Camp de futbol 

50.000,00 €   50.000,00 € PCL 50.000,00 

342 622 
Projecte arranjament de vestidors 
piscina municipal 

56.500,00 €   56.500,00 € PCL 56.500,00 

151 622 Projecte Vivers d'entitats 434.000,00 €   434.000,00 € PCL 434.000,00 

2311 622 
Projecte Arranjament pista petanca - 
Casal  de la Gent Gran 

20.000,00 €   20.000,00 € PCL 20.000,00 

TOTAL     775.937,50 € 8.600,00 € 767.337,50 €   775.937,50 € 
 

Proposta de modificació de l’annex d’inversions 

PROG ECON CONCEPTE IMPORT     Finançament   Totals 

        

Recursos 
ordinaris 

Préstec 
Programa 

C.L. 
Subvencions 

de Capital 
  

161 622 

Projecte 
manteniment 
millora xarxa 
distribució aigua 
potable ( 
reguladors, 
comptadors,,) 8.000,00 € 8.000,00 €       8.000,00 



 

323 625 

Mobiliari ( 
instruments de 
musica) 600,00 € 600,00 €       600,00 

132 623 

Projecte projecte 
instal·lació 
equipaments 
Comissaria 
Policia Local 54.000,00 €       54.000,00 54.000,00 

151 609 

Projecte Petites 
Urbanitzacions ( 
Projecte de 
reparcel·lació ) 40.837,50 €       40.837,50 40.837,50 

161 623 

Projecte Millora 
Xarxa d'aigua ( 
Instal·lació, 
canalització i 
connexió Pou 
Torrella + 
instal·lació 
Reguladors) 72.000,00 €       72.000,00 72.000,00 

161 622 

Projecte 
arranjament 
Local brigada 
Municipal 40.000,00 €       40.000,00 40.000,00 

342 622 

Projecte 
arranjament de 
vestidors i 
equipaments 
Camp de futbol 50.000,00 €       50.000,00 50.000,00 

342 622 

Projecte 
arranjament de 
vestidors piscina 
municipal 56.500,00 €   6.500,00 € PCL 50.000,00 56.500,00 

151 622 

Projecte Vivers 
d'entitats 434.000,00 €   434.000,00 € PCL   434.000,00 

2311 622 

Projecte 
Arranjament pista 
petanca - Casal  
de la Gent Gran 20.000,00 €       20.000,00 20.000,00 

TOTAL     775.937,50 € 8.600,00 € 440.500,00 €   326.837,50 € 775.937,50 € 
 

SEGON.- L’increment de despesa proposada es finança amb nous  ingressos sobre els totals 
previstos al Pressupost de subvenció de Capital. 

TERCER.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’edictes de 
l’Ajuntament per tal que els veïns puguin examinar l’expedient i formular les reclamacions que 
estimin pertinents, durant els quinze dies hàbils següents a la publicació.  

QUART.- El present acord s’entendrà elevat automàticament a definitiu en el cas que no es 
presentin reclamacions durant el tràmit d’exposició al públic. 

Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que tal com va explicar a comissions, gairebé totes 
les inversions que teníem previstes durant el 2024 eren inversions que estaven fetes o que es 
pretenien fer amb préstecs. 
 



 

Continua dient que durant aquest curs any, s'ha anat aconseguint subvencions, de manera que 
s'han pogut canviar tots aquests préstecs que teníem per demanar, amb les subvencions i 
aleshores, explica, que com en un principi, en el pressupost ho tenien amb préstec, s'ha hagut 
de modificar tot això, incorporar totes aquestes subvencions, de manera que el que es fa  és, per 
un costat d'una de les subvencions que s'han rebut, amortitzar un préstec, que és el primer que 
surt, que surt la baixa de préstecs rebuts a llarg termini, explica que això és l'amortització d'un 
préstec a través d'una subvenció que han rebut, i després el que es fa és modificar tot l'annex 
d'inversions. 
 
Continua la Sra. Moral dient que tot el que són: el projecte d'instal·lació d'equipaments de la 
comissaria de policia, el projecte de les petites urbanitzacions, que és el projecte de 
reparcel·lació, el projecte de millora de la xarxa d'aigua, el projecte d'arranjament del local de la 
brigada municipal, el projecte d'arranjament de vestidors i equipaments i el projecte d'arranjament 
de vestidors de la piscina municipal i el projecte d'arranjament de la pista de petanca del casal 
de la gent gran, es passen a fer amb subvencions que han rebut. 
 
En definitiva, diu la Sra. Paola Moral que només hauran de demanar un préstec per fer el projecte 
d'entitats i un petit préstec de 6.500 euros per acabar els vestidors de la piscina. 
 
 
Sotmès a votació la proposta es dictamina amb els vots en el següent sentit: 
 

Grup Municipal VOX A favor 
Regidor no adscrit A favor 
Grup municipal LAVV Abstenció 
Grup Municipal PSC-CP A favor 
Grup Municipal UIPV-JUNTS Abstenció  
Grup Municipal ERC-AM  A favor 

 

1.5.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL I COMPTE DE PATRIMONI 
CORRESPONENTS A L’EXERCICI 2023.-   

    Atès que en data 22 de juliol del 2024 l'Alcaldia va posar a disposició de la Comissió de Comptes, 
el Compte General i Compte de Patrimoni de l’exercici 2023 a ser examinada. 

Atès que en data 22 de juliol de 2024 reunida la Comissió de Comptes, i un cop examinats els  
comptes són informats, passen exposició pública. 
 
Atès que en data 02 d’agost de 2024 es publica en el B.O.P, que el compte General de l’Ajuntament 
de Vacarisses corresponent a l’exercici 2023, juntament amb tots els seus justificants, restaran 
exposats al públic a la Secretaria de l’Ajuntament per un termini de quinze dies hàbils, durant i vuit 
mes, termini en que els interessats podran presentar reclamacions, correccions o observacions.   
 
Atès que el dia 27 d’agost de 2022 va finalitzar l’exposició publica i no s'han produït allegacions ni 
reclamacions al respecte durant aquest període. 
 
Atès que la Comissió de Comptes va acordar que no s'informarien altre vegada si no hi havien 
reclamacions o allegacions. 
 
En compliment del que disposa l’article 53 Decreto Legislatiu 2/2003, de 28 de abril, por el que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, dels articles 208 a 212 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Local i la Instrucció de comptabilitat per a l’Administració local, i 
altres disposicions concordants en relació amb la tramitació i el contingut. 

 
Es proposa al Ple l'adopció dels següents: 

 
ACORDS 



 

 
 1.- Aprovar  el Compte General i Compte de Patrimoni corresponents a l’exercici  2023. 
 
 2.- Trametre copia al Tribunal de Comptes, en aplicació del que disposa l'article 212.5 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
     
Sotmès a votació la proposta  s’aprova amb els vots en el següent sentit: 
 

Grup Municipal VOX Abstenció  
Regidor no adscrit A favor 
Grup municipal LAVV Abstenció  
Grup Municipal PSC-CP A favor 
Grup Municipal UIPV-JUNTS Abstenció  
Grup Municipal ERC-AM  A favor 

 
 
 1.6.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM DE SUPORT AL CONGRÉS 
DE CULTURA CATALANA 2024/2025.- 
 
Entre els anys 1975 i 1977 es va celebrar a Catalunya un Congrés en defensa de la cultura 
catalana, promogut pel Col·legi d’Advocats de Barcelona. Ràpidament, va rebre adhesions per 
part de les entitats i dels intel·lectuals i, amb múltiples col·laboracions, es va dissenyar un 
Congrés que tingués una forta implicació popular i que suposés la revisió i actualització dels 
elements de la cultura catalana de cara al futur. El Congrés es va allargar durant dos anys, fins 
al 1977. Hi van participar més de 12.000 inscrits, més de 
1.500 entitats i milers de persones. 
 
El Congrés tenia dos objectius. En primer lloc, detectar els defectes d’estructura i les llacunes 
que havien conduït a una situació anormal de la cultura catalana i, en segon lloc, definir les 
línies d’actuació per aconseguir la normalització cultural dins el marc de llibertat d’una societat 
catalana democràtica, tot coincidint en un moment d’esclat de la reivindicació de l’ús públic i 
escolar del català. 
 
El Congrés va definir l’horitzó dels Països Catalans durant els anys a venir, posant sobre la taula 
els debats, generant els conceptes i delimitant els problemes que els diferents territoris han 
encarat durant els últims cinquanta anys. Tanmateix, tant la mateixa realitat del país com el món 
han canviat extraordinàriament en aquest període. Ha caigut el Mur de Berlín, s’ha cobrat 
consciència del canvi climàtic, s’ha viscut una revolució tecnològica, s’arriba al final d’un model 
energètic, mentre les costures institucionals i les formes de convivència generades cinquanta 
anys enrere viuen tensions enormes. 
 
En aquest context, es planteja la celebració d’un nou Congrés de Cultura Catalana, adreçat a 
afrontar tots aquests problemes i redefinir els horitzons col·lectius a partir del redescobriment de 
nosaltres mateixos, en un món convuls en què les identitats compartides seran la nau que 
permetrà navegar entre els múltiples esculls que el món contemporani planteja. 
 
Som, certament, en un moment crucial com a col·lectivitat, que demana el millor de nosaltres 
per afrontar els nombrosos reptes que el món contemporani ens proposa. El Congrés de Cultura 
Catalana vol entomar aquests grans reptes que els Països Catalans tenim per endavant i 
transformar-los en oportunitats. 
 
Tal com recullen els objectius, ‘hem de redescobrir-nos, redefinir-nos i tornar a empoderar-nos. 
Volem que el nou Congrés sigui un gran projecte col·lectiu i il·lusionant, un esclat de creativitat, 
d’idees i de veus, amb pluralitat i diversitat’. Davant de l’amenaça del totalitarisme, de la censura, 
de la repressió ideològica, davant de l’emergència climàtica i la incertesa social i econòmica, 
davant de la banalització de la cultura i l’esborrament de la diferència, el Congrés afirma que 
‘ara és el moment’. 
 



 

A partir d’aquí, es tracta de definir un espai obert de trobada en què la identitat compartida, 
construïda sobre una cultura comuna, entesa en sentit ampli, constitueix el fil conductor per 
recuperar l’autoestima col·lectiva davant dels reptes majúsculs que afrontem com a societat en 
el moment present i ha de servir de llavor per generar les noves mirades, els nous espais i els 
nous lideratges, amb la mirada posada en les dècades a venir. 
 
Entre els diferents objectius del Congrés hi trobem: vertebrar i equilibrar el territori amb una visió 
integrada, equitativa i global; potenciar les oportunitats per al jovent i fomentar el desplegament 
del seu talent; fer front a l’emergència climàtica; potenciar l’ús social de la llengua catalana i 
projectar-la en un nou entorn social i comunicatiu; protegir les persones en situació de 
vulnerabilitat i posar en valor les tasques de cura que requereixen; afrontar les desigualtats 
entre homes i dones; i recuperar i redefinir la idea de Països Catalans com a comunitat plural i 
diversa que generi una identitat compartida consistent i atractiva, o ressituar la cultura catalana 
en el context internacional i, particularment, potenciar la seva projecció europea, entre molts 
d’altres. 
 
Per tot el què hem exposat es proposa els següents: 

 

ACORDS 
 

1. Manifestar l’adhesió a la comunitat del nou Congrés de Cultura Catalana i a totes les 
activitats que promou amb l’objectiu de contribuir a construir un projecte nacional basat 
en els valors de la democràcia, el pluralisme i la llibertat. 

 
2. Donar suport logístic als organitzadors del Congrés per tal que es puguin celebrar, si 

s’escau, sessions al municipi i facilitar els espais i altres eines com la difusió a través 
de tots els canals disponibles que fomentin la participació de tots els veïns i veïnes. 

 
3. Contribuir econòmicament amb el Congrés, si s’escau i en la manera que en el seu 

moment es determini. 
 

4. Comunicar a l’Associació de Municipis per la Independència i a la Fundació Congrés 
de Cultura Catalana l’aprovació d’aquesta moció. 

 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que fa una lectura sintetitzada tant del redactat com de l’esperit 
de la moció  
 
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova amb el següent resultat: 

 
 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  X   X X 

EN CONTRA X  X    

ABSTENCIONS    X   

 
 
 
1.7.- MOCIÓ PRESENTADA PEL  GRUP MUNICIPAL LA VOZ DE VACARISSES SOBRE LA 
INSTALACIÓN DE UN SISTEMA (SMART WATER O SIMILAR) PARA EL CORTE DEL 
SUMINISTRO DE AGUA EN CASO DE FUGA EN LOS EDIFICIOS DE TITULARIDAD 
MUNICIPAL.  
  



 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:  
 
Primero: los últimos años hemos padecido el grave problema de escasez de agua en Vacarisses 
llegando incluso a sufrir cortes e interrupciones en el suministro de agua en nuestras casas.  
 
Segundo: Desde hace ya demasiado tiempo, se producen constantes fugas de agua por 
repetidas averías en la anticuada y deficiente red de distribución de agua de Vacarisses.   
 
Tercero: recientemente hemos recibido la triste noticia de haberse producido una importante fuga 
de agua en el colegio CUC durante este verano. Esta fuga ha causado desperfectos e 
inconvenientes en las instalaciones del centro educativo, pero es que, además, ha contribuido a 
aumentar la preocupación de nuestros vecinos sobre la gestión del agua y la sostenibilidad en 
nuestra comunidad.  
  
MEDIDAS PROPUESTAS: 
  
La fuga de agua en el colegio ha puesto de manifiesto la necesidad urgente de implementar 
soluciones tecnológicas que permitan una mejor gestión de los recursos hídricos. Por ello, La 
Voz de Vacarisses propone la instalación de un sistema “Smart Water” (u otros similares) en los 
edificios públicos de titularidad municipal de Vacarisses.   
Este sistema no solo ayudará a detectar fugas de manera temprana sino que, también, permitirá 
el corte de suministro cuando detecte una fuga de agua, contribuyendo así a la eficiencia y 
sostenibilidad del uso de este recurso vital.  
  
PROPOSICIÓN DE ACUERDOS: 
  
Primero: Instalación de un sistema Smart Water o similar en todos los edificios públicos de 
titularidad municipal con suministro de agua en Vacarisses. Sistema que debe incluir también 
sensores de detección de fugas.  
Este sistema de prevención tiene un coste muy asequible. Existen distintos dispositivos 
disponibles a partir de 25€ unidad. Son de muy fácil colocación y no requieren de mano de obra 
especialmente cualificada para su instalación. 
  
Segundo: Diseño de un programa para la rápida y progresiva instalación de los dispositivos 
“Smart Water” en los edificios municipales. Así como para la adecuada Capacitación de los 
responsables de mantenimiento de las instalaciones, incluyendo el personal de la brigada 
municipal, tanto para en el correcto uso del sistema, como para la ejecución de evaluaciones 
periódicas que garanticen la efectividad y la eficacia del sistema.  
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu que aquesta proposta correspon a la instal·lació 
de sistema (*Smart *Water o similars ) per a poder tallar el subministrament d'aigua en els centres 
municipals de l'Ajuntament, després de la recent fuga d'aigua en el col·legi el CUC durant aquest 
estiu. 
 
Continua la seva intervenció la Sra. Isabel Fernández dient que aquest incident no sols ha causat 
desperfectes i inconvenients en les instal·lacions del centre educatiu, sinó que també ha generat 
preocupacions sobre la gestió de l'aigua i la sostenibilitat en la nostra comunitat. 
 
La fuita d'aigua en el col·legi ha posat de manifest, diu la Sra. Isabel Fernández, la necessitat 
urgent d'implementar solucions tecnològiques que permetin una millor gestió dels recursos 
hídrics. Per això, LA VOZ de Vacarisses proposem la instal·lació d'un sistema (*Smart *Water o 
altres similars) en les administracions municipals de Vacarisses. 
 
Aquest sistema no sols ajudarà a detectar fuites de manera primerenca, sinó que també permetrà 
el tall de subministrament quan es detecti una fuga d'aigua, contribuint així a l'eficiència i 
sostenibilitat de l'ús d'aquest recurs vital, que tants problemes està donant als nostres veïns pels 
talls constants d'aigua que sofrim per falta d'ella, ajudant així a no malbaratar-la. 
 
Continua la seva intervenció la Sra. Isabel Fernández que fa una lectura sintetitzada de la 
proposta d'acords de la moció. 



 

 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que planteja si els comptadors intel·ligents que hi ha 
actualment són capaços d'avisar amb un temps de resposta bastant curt, amb el benentès que 
quan es completi la instal·lació d'antenes i hi hagi una monitoratge al minut, això es podrà fer i 
diu que entén que el temps de resposta per anar a tancar, seria el de l'operari i en aquest sentit 
diu que no li semblaria malament un sistema com el que es proposa la Sra. Fernández que 
automàticament, si és de baix cost, també tingues l'opció de tancar i conclou en què aquest 
sistema pot aportar bastant a l'operativa de la brigada municipal. 
 
Pren la paraula el Sr. Raul Avilés que diu que de manera preventiva aquest sistema pot anar bé 
per prevenir les fuites d'aigua, sobretot en aquells edificis que estan sense vigilància en períodes 
de temps més llarg, com és el cas de les escoles, que poden estar algunes setmanes sense 
supervisió. 
 
Continua el Sr. Raul Avilés dient que encara que no sigui en tots els edificis, almenys estaria bé 
establir una prova pilot i si funciona bé, fer-ho extensible a la resta i conclou la seva intervenció 
dient que votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu a instal·lació dels nous comptadors i antenes comporta 
fer lectures pràcticament cada cinc minuts, i per això poden detectar totes aquestes fuites, que 
ja es detecten, també en els equipaments, i diu que la intenció és que en els equipaments l'operari 
que estigui de guàrdia de brigada tingui l'avís a mesura que hi ha aquesta fuita interior, si fos el 
cas. 
 
L'objectiu, diu el Sr. Pere Casas és que l'any vinent tot això es pugui desenvolupar, igual que l' 
aplicatiu, perquè els usuaris finals també tinguem l'opció que se'ns informi si tenim una fuita 
interna, etcètera. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Pere Casas dient que quan estan parlant d'un equipament 
municipal en el qual, per un costat, el diàmetre dels comptadors és molt diferent, per tant, el preu 
s'encareix moltíssim, però exageradament, perquè no és el comptador d'un habitatge habitual, 
d'un diàmetre 15, sinó que acostumen a ser bastant més grossos, i aquest fet fa que el preu sigui 
molt superior, la fiabilitat està més que comprovat que és molt relativa, i més quan són més 
grossos. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Pere Casas que diu que hauran de votar que no, ja que un 
cop fetes les consultes tècniques pel que fa a la viabilitat de l'opció, al marge de què les idees 
són ben rebudes, no tenim clar diu, que aquesta opció pogués funcionar en equipaments 
municipals i en aquest ordre de coses, vol recordar que els equipaments municipals les 
canonades que tenen d'entrada d'aigua als diferents edificis, els comptadors encara són els 
antics, ja que són uns comptadors especials que són molt costosos dels quals diu, estan esperant 
fer el canvi durant els mesos vinents. 

Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que aquesta resposta o conclusió és definida per un 
assessorament tècnic i, per tant, el sentit del vot a la proposta no és una qüestió tant política com 
tècnica i diu que tot i que la proposta es recull amb bons ulls, diu que la votaran en contra per 
raó de les explicacions tècniques que han rebut. 

Sotmesa la moció a votació no s’aprova  amb el següent resultat: 

 
 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR X X X X X  

EN CONTRA      X 

ABSTENCIONS       

 



 

 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 22 i 30 DE JULIOL, 5 I 28 D’AGOST, 3, 9 I 17 DE 
SETEMBRE DE 2024. 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 419/2024 de 23/7/24, al 498/2024 de 13/9/2024), (Esports, el 
6/2024 de 26/7/24), (Acció Social, del 54/2024 de 19/7/2024, al 59/2024 de 23/7/2024), (Obres i 
Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, del 37/2024 de 1/8/2024, al 41/2024 de 3/9/2024), (Acció 
Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, del 34/2024 de 22/7/2024, al 39/2024 de 
13/9/2024), (Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric, del 12/2024 de 23/7/2024, al 17/2024 de 
13/9/2024), (Tinença Responsable i Benestar Animal, del 8/2024 de 31/7/2024, al 16/2024 de 
13/9/2024), (Hisenda, el 9/2024 de 25/7/2024).- 

 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.- DONAR COMPTE DE L’ INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA TRAMÈS 
AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA FINANCERA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 15/2010, RELATIU AL SEGON 
TRIMESTRE DEL 2024.- 
 

 
INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 

 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten el 
següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2024. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació 
de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva publicació, es 
a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels terminis de 
pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals si troben les 
realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del pressupost 
de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

 
 



 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de Contractes 
del Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

1.- Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar trimestralment 
un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les 
obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global 
de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest informe 
s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord 
amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats 
locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessariament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’ Hisenda i Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, als 
de les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, tingui  
atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible presentació 
i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 2on trimestre de l’any 2024 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 



 

 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li hagin 
presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que informa de les queixes que hi ha hagut respecte a les queixes 
de l'abocador i diu que aquest mes de setembre n'hi ha hagut 9 i des que es porta aquest 
comptador n'hi ha hagut 1.480 queixes. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. alcalde dient que hi va haver un incendi al CTR, el qual sembla 
que va ser combustió espontània, detalla en aquest sentit que hi van anar moltes dotacions de 
policia tot i que al capdavall no era perillós, però explica el Sr. alcalde que sí que es va haver de 
remullar i remoure tota la brossa durant molt de temps. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. alcalde que diu que celebra que el nou director de l'Agència 
Catalana de Residus sigui un vallesà, esmenta que es tracta del Sr. Albert Planell i diu que tot i 
que no és del seu partit, celebra que l'hagin nomenat perquè és una persona que segurament 
ajudarà en tot el tema del CTR i l'abocador. 
 
Pel que fa a les dades de l'atur el Sr. alcalde explica que aquest mes d'agost ha pujat amb 10 
persones i ens trobem amb un atur del 8,37%, amb 141 homes aturats i 191 dones aturades. 
 
Informa també el Sr. alcalde que han demanat a l'ACA el pas de la situació d'emergència a l'estat 
d'alerta i arribats a aquest punt, l'alcalde diu que li a agradaria felicitar també a escala tècnica els 
treballadors i els esforços que s'han fet, ja que diu que han tingut un estiu moltes fruites i que 
malgrat això, i atès que hi ha hagut tingut dues setmanes que amb el consum i amb el que 
s'estava extraient va anar molt just, però també, felicitar a les persones que la majoria, tot i que 
hi ha gent que evidentment no ho ha fet i a aquestes persones se les sancionarà, la majoria de 
població de Vacarisses està molt conscienciada amb això i és fonamental perquè si no haguéssim 
pogut passar aquest estiu sense haver de fer talls. 
 
 
Lligat a això diu el Sr. alcalde que han començat les obres del nou pou de Torrella, que a més a 
més va anar a molt bon ritme, i que també han començat la neteja de la Riera del Fresno i demà, 
o bé dilluns, començarà la neteja de la riera de la torre; així mateix, explica el Sr. alcalde que 
també començarà la franja perimetral del Ventaiol. 
 
 
Per altra banda, explica el Sr. alcalde que també han començat les obres a la BV 1211, a l'alçada 
de "les alzinetes" que és una obra reivindicada pel nucli de veïns de la zona i diu que amb encert 
consideren que és un lloc perillós i, per tant, es posaran uns ressalts perquè la gent no hi corri 
tant, i en aquest sentit vol posar de manifest els últims dos anys allà hi ha hagut tres accidents, 
de cotxes. 
 
Per altra banda el Sr. alcalde explica que amb el tema de la senyalització de la C58, la C16, la 
B40, amb l'obertura del carril, que dona entrada a Terrassa, diu que la situació encara és pitjor, 
ja que diu que, per posar un exemple, l'altre dia van fer una reunió d'uns companys de partit i de 
30 persones que havien d'assistir se'n van perdre 10, diu que van anar a espetegar diversos 
punts a la geografia, del Bages, del Baix Llobregat i del Vallès. 



 

 
En conseqüència, diu el Sr. Alcalde, que portaran una pregunta al Parlament, demanant que e 
es posin d'acord el Ministeri i la Generalitat i que posin a Vacarisses una senyalització perquè, si 
no, al final la C16 es farà d'or amb tota la gent que es perd i va a espetegar a Sant Vicenç. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que respecte al tema del robatori de la biblioteca diu 
que li agradaria que es donessin dades més clares perquè diu que a les  comissions informatives 
els va comentar la Sra. Olga Serra que van robar 8 portàtils i un mòbil de feina, i, per contra, a 
l'entrevista de Vacarisses al dia va comentar l'alcalde que es van robar 5 portàtils. 
 
Després diu el Sr. Iker Heredia que la Sra. Olga Serra va comentar que no hi havia càmeres dins 
de la biblioteca i, per contra, l'alcalde va comentar que sí que hi havia càmeres dins de la 
biblioteca i va comentar que revisarien i en aquest sentit, demana el Sr. Heredia, que s'aclari si 
hi ha o no càmeres a la biblioteca. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Iker Heredia que diu que també es va dir que es revisarien les 
càmeres de les rotondes de les entrades de les urbanitzacions i en aquesta línia pregunta, què 
és el que revisaran exactament si aquestes càmeres no graven vídeo, si el que graven són 
matrícules? 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que es va equivocar i que efectivament eren 8 i amb relació 
a les càmeres de les rotondes diu que el dia que es va cometre el robatori, no se sap ni a quina 
hora ni res. 
 
Diu el Sr. alcalde que els lladres tampoc sembla que siguin professionals, ja que al final es van 
endur 8 ordinadors de treball i que la llàstima és que no es van endur llibres i diu que si van entrar 
a robar una biblioteca, estaria bé que s'haguessin endut llibres. 
 
Per altra banda, l'alcalde li comenta al Sr. Iker Heredia que li passarà en acabar el Ple les dades 
de la delinqüència a Vacarisses que li va demanar. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que vol aclarir que no va dir que no hi hagués càmeres, i diu 
que el que sí que va dir és que no ho sabia i que ho preguntaria i es pot repassar el dit a l'acta 
de la comissió. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que torna a demanar si les càmeres de les rotondes graven 
vídeo o que és el què revisaran. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que les càmeres que estan posades a les rotondes graven 
les matrícules dels cotxes, i diu que si se sabés del cert a quina hora s'hagués efectuat aquest 
robatori, i aleshores veus un cotxe que circula a les 3 de la matinada, identificant les matrícules 
tindries molts números per saber si aquelles persones són o no són. 
 
Per altra banda, indica el Sr. Alcalde, que hi ha indicis que no van venir en cotxe, sinó que van 
venir a peu, que no eren professionals, i conclou dient que les càmeres el que graven són 
matrícules 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu que hi ha molts dubtes sobre la nova taxa 
d'escombraries i que han pensat que l'alcalde podria fer un vídeo informatiu informant a la gent 
perquè està molt desinformada sobre aquest tema, tot explicant si es tracta d'un recàrrec a 
determinats veïns per alguna actitud incívica o una taxa lineal indiscriminada a tots els veïns del 
municipi. 
 
Per altra banda, la Sra. Isabel Fernández diu que han rebut informacions segons hi ha diversos 
litigis plantejats contra l'empresa que s'encarrega de la seva gestió perquè no paren de continuar 
ficant escombraries i volen augmentar encara més la quota concedida. 



 

 
En relació amb aquest assumpte, diu que periòdicament rebem notícies d'haver-se produït 
incendis en l'abocador, la qual cosa ocasiona importants problemes i greus riscos de 
contaminació mediambiental. Així que es pregunten diu la Sra. Fernández si és possible que 
l'empresa gestora estigui ocasionant aquests incendis voluntàriament per a així aconseguir 
disposar de més espai per a continuar ficant més escombraries i diu que pensen que no, però 
amb tant d'incompliment i tant d'incendi, els dubtes són més que raonables. 
 
Continua la seva intervenció la Sra. Isabel Fernández que en relació amb l'assumpte de correus, 
que es tracta d'un organisme aliè a l'Ajuntament de Vacarisses, i en relació amb aquest tema la 
Sra. Fernández li vol traslladar a l'alcalde la preocupació de molts veïns del municipi els quals 
diu li han transmès els constants retards del lliurament de correspondència, pel que sembla de 
mode més agreujat encara en els veïns de Ca Serra. 
 
La Sra. Fernández diu que els ciutadans els han explicat les molèsties i inconvenients d'aquesta 
situació que s'ha generat, i per això demana intervenció institucional per tal que si es pot 
aconseguir una millora en el deficient servei que els veïns rebem a Vacarisses. 
 
Per altra banda, la Sra. Fernández exposa que hi ha una comunitat de veïns que es pregunta 
com és possible que en procediment de reclamació per responsabilitat patrimonial, l'Ajuntament 
obri un expedient i notifiqui que disposa de sis mesos per a resoldre'l, i a més que comuniqui que 
si no es resol en aquest termini, s'entén desestimada, i gairebé tres anys després l'Ajuntament 
resolgui a favor de la petició inicial. 
 
Diu la Sra. Fernández que aquesta mateixa comunitat es pregunta si és per a donar-los als 
nostres veïns el que es mereixen per la mala gestió de l'Ajuntament i si cal esperar que es porti 
a judici a l'Ajuntament. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu en referència a la reclamació patrimonial que comenta la 
Sra. Fernández que ja ho preguntarà. 
 
Amb relació al tema de correus, comenta el Sr. alcalde que s'ha reunit amb els treballadors, però 
diu que és una empresa aliena a l'Ajuntament, i diu que faran les reclamacions que calguin, però 
és evident que és una empresa que li falta personal, que té un dèficit estructural molt bèstia i que 
no dona el servei que hauria de donar. 
 
En aquest punt l'alcalde planteja de presentar en el següent ple una moció conjunta i queixar-se  
a correus pel pèssim servei que donen. 
 
En referència als incendis el Sr. alcalde li diu a la Sra. Fernández que ell en el seu lloc vigilaria 
el que diu, ja que diu que acaba de dir que és la mateixa empresa qui provoca els incendis. 
 
La Sra. Fernández diu que ha dit "diu que pensen que no, però amb tant d'incompliment i tant 
d'incendi, els dubtes són més que raonables. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que hauria de quedar molt clar el que és el CTR i el que és 
l'abocador. 
 
El CTR explica el Sr. alcalde  és una instal·lació que pertany al consorci de residus  en el què 
estan consorciats. 
 
L'abocador és una empresa privada i diu que l'incendi de l'altre dia del CTR diu que creu que és 
el primer en uns quants anys ha tingut i a l'abocador hi ha hagut 2 dos en tres anys i el Sr. alcalde 
torna a insistir en el fet que ell tampoc serà qui defensi a l'abocador ni al Grup Hera. 
 
Continua el Sr. alcalde que en referència als judicis diu que l'altre dia ja ho va explicar i detalla 
que hi ha dos contenciosos que s'han de resoldre, i que si han entrat més tones en el vas i en la 
zona d'inertitzats , que sembla que s'han passat, i en aquest sentit indica que hi haurà un jutge 
que determinarà si s'han passat o no. 
 



 

En quant a la taxa, diu el Sr. alcalde que li sembla que el Sr. Aitor Piqueras els hi ha explicat 30 
vegades i explica que hi ha la taxa d'escombraries i concreta que una taxa vol dir allò recapta 
l'Ajuntament ha d'anar a cobrir tot el cost que representa allò. 
 
Per altra banda, l'alcalde explica que hi ha una llei europea que hi ha una transposició a una llei 
espanyola que diu que s'ha d'anar a cobrir tots els costos i diu que des del Vallès Occidental, hi 
ha la taxa que cobraran els ajuntaments que s'ha de pujar molt perquè és el que marca aquesta 
llei i llavors hi haurà una taxa comarcal, que és el que s'anomena "taxa justa" que no cobrarà 
l'Ajuntament, sinó que vindrà del Consell Comarcal i diu que si algú vol saber com funciona, posa 
com a exemple Ullastrell o Santa Perpètua o Terrassa, 
 
L'avantatge diu el Sr. alcalde és que a Vacarisses poden fer una taxa justa de debò perquè tenen 
el porta a porta i explica que en funció de les vegades que es treu l'orgànica, pagaràs un tant, en 
funció de les vegades que no treus la resta, perquè estàs fent bé el teu reciclatge, pagaràs una 
taxa o una altra. 
 
Davant dels dubtes que han sorgit el Sr. alcalde explica que la gent que té compostador pagarà 
el mínim perquè com que no utilitza el servei o l'utilitza molt poc, pagarà el mínim. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que aquest tema s'ha explicat en diverses ocasions 
i en comissions, i diu que creu que hi ha hagut temps per fer preguntes entre els regidors i 
regidores, afegeix que és un tema que s'ha comentat, que s'ha dit que faltava encara coses per 
treballar, però el que era la idea principal s'ha comentat i creu que ha quedat clar el que és la 
idea. 
 
També diu el Sr. Piqueras que falten detalls que s'estan treballant, i per això encara no donn 
aquesta informació a la població i diu que la informació es donarà amb temps perquè s'entengui 
bé, però insisteix que aquí entre els regidors i les regidores és una cosa que s'ha explicat i s'ha 
explicat de manera detallada i en aquest sentit entén que la informació ja està prou clara. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que tal com esmenta el Sr. Aitor Piqueras han estat treballant 
ells amb els municipis que tindran la taxa justa i d'aquí poc començaran a tenir dades, ja que és 
veritat que ja s'han començat a fer les lectures i se sap més o menys ja per on anirà i diu que 
més o menys la gent, l'orgànica que treu, la resta, etc. i en aquest sentit diu que calma, que tot 
això s'explicarà perquè diu que són els primers interessats a explicar-ho bé perquè saben que 
és una cosa complexa, però diu el Sr. alcalde que també ho vol deixar clar, no és una voluntat 
només de l'Ajuntament, sinó que és una voluntat perquè ve determinarà per una llei que seran 
dues taxes, una que és la municipal i l'altra taxa que serà la comarcal que és la que anirà a cobrir 
el cost del tractament d'aquests residus. 
 
En referència al vídeo que demanava la Sra. Fernández el Sr. alcalde diu que no té cap 
inconvenient, però diu que li sembla que amb les explicacions que es donaran des de la regidoria 
quedarà perfectament clar. 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu que ella ho entén, però el que passa és que a 
Vacarisses viu molta gent gran i llavors aquestes persones no entenen, ja que tot això els hi ve 
gran. 
 
Diu la Sra. Fernández que li envien missatges inclòs per les xarxes s'està parlant d'aquest tema, 
persones que tenen aquí habitatge i no viuen aquí durant l'any, només venen els caps de setmana 
i no estan prou informats. 
 
La Sra. Isabel Fernández comenta que arran que la gent va parlant la desinformació creix i, per 
tant, és important que s'informi els veïns de com van totes aquestes taxes i tota aquesta evolució 
del sistema. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que en relació amb la informació que s'ha anat 
donant en relació amb les taxes, aquesta es pot transmetre als veïns, però respecte als detalls, 
no, perquè no els té encara, però diu que estan treballant i està d'acord amb el que diu la Sra. 
Fernández sobretot amb persones grans que potser els costa més d'entendre, o persones que 



 

potser no estan per aquí, que no es preocupin que s'explicarà amb temps i més d'una vegada si 
s'escau. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que els ha arribat un prec de com estava el tema 
del mercat setmanal i demana si han evolucionat, si ho tenen previst, quan engegarà, etc. 
 
Pren la paraula la Sra. Jasone Mendizabal que diu que just avui s'han reunit amb tècnics de 
Diputació per anar acotant ja, el projecte que tenim, per tal d'anar decidint quantes parades 
volem, de quin tipus, ubicació, etc. i diu que esperen que l'any 2025 estigui en marxa. Comenta 
que va molt lent ja que diu que està costant molt trobar paradistes, però ja està en marxa. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga serra que diu que des de la Diputació també va frenar una mica 
perquè ara el 2025 caducaven totes les licitacions dels mercats de venda no sedentària. 
 
Explica la Sra. Olga Serra que els van dir d'esperar, perquè si es licita ens trobarien en una 
situació complicada. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que, en primer lloc, vol matisar el comentari que ha fet el Sr. 
Aitor Piqueras respecte al tema de la taxa justa, i en aquest sentit diu que sí que s'ha explicat, 
però sí que és veritat, que quan han entrat amb els detalls tècnics hi han hagut temes que no 
s'han sabut donar resposta i posa com a exemple el fet de com penalitzaria el rebuig d'orgànica 
a tota aquesta gent que no genera orgànica i no per això s'ha segregat malament o, per altra 
banda, la gent que tenen el compostador veurà de quina forma bonificarà i diu el Sr. Avilés que 
aquests temes tècnics s'han de resoldre abans d'aplicar la pròpia taxa. 
 
S'ha explicat algun cop, diu el Sr. Avilés, però fa falta veure com acaben de resoldre aquests 
temes peculiars. 
 
El Sr. alcalde intervé dient que tot s’ha treballat últimament i que el tema dels compostadors és 
el que es treballa des de la regidoria amb el consorci de residus. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Raúl Avilés dient que per la resposta que li han donat a la 
regidora sembla que s'havien fet moltíssimes reunions per explicar això, quan s'ha explicat dos 
cops el tema aquest i diu que quan ha entrat en detalls, la resposta tècnica encara no la tenien. 
 
El Sr. Avilés diu que entén que el tema s'ha de treballar més i indica que estan a favor de la taxa 
justa, però s'ha d'acabar d'explicar i s'ha acabat de treballar. 
 
El Sr. Raúl Avilés demana pel Consell Sectorial de Seguiment del CTR que fa 1 any i 9 mesos 
que no es convoca, a la qual cosa el Sr. alcalde li respon que avui mateix s'ha convocat, ja que 
a més estaven pendents de canvis que s'han culminat i aleshores conclou dient que avui mateix 
s'ha convocat. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Raúl Avilés que exposa que de l'avinguda Muriel Casals en 
moltes ocasions han demanat l'estudi tècnic de la policia per valorar la prova pilot que es va fer i 
encara no el tenen i, per altra banda, diu el Sr. Avilés que tenen constància que estan previstes 
noves actuacions per declaracions fetes per l'alcalde a la ràdio al programa Vacarisses al dia i 
diu que volen saber en què consisteixen aquestes noves actuacions i en tot cas saber si està 
prevista alguna reunió, particularment amb l'institut i l'AFA, per veure l'impacte que pot tenir 
precisament a la rotonda de baix de la vinguda de Muriel Casals, on precisament la regidora 
Isabel Fernández va presentar una moció de fer algun estudi per mirar de solucionar el moment 
d'entrada i sortida de les alumnes de l'institut. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que en referència a l'informe tècnic parlarà amb policia 
perquè en principi ells ho havien de tenir. 
 
Respecte a la qüestió de les noves actuacions el Sr. Pere Casas diu que ell no ha escoltat 
l'entrevista en aquest cas de l'alcalde, però diu que a la zona hi ha un problema i a més es va 
presentar una moció que es va deixar damunt de la taula i en aquest sentit, diu que hi ha pendent 
una reunió. 



 

 
Explica el Sr. Pere Casas que també han aprofitat que hi ha hagut una subvenció, en aquest cas, 
la sol·licitud d'una subvenció al servei català de trànsit per tal de millorar tot aquest accés el qual 
diu que és pràcticament l'entrada principal de Vacarisses, tant per entrar al polígon com per entrar 
aquí al poble. 
 
El Sr. Pere Casas explica que és una subvenció que es demana amb una memòria valorada, que 
no és un projecte definitiu, en la qual es plantegen unes despeses, però amb intenció de fer una 
actuació en aquesta zona. 
 
Explica el Sr. Pere Casas que el Cap de la policia actualment es troba de baixa i és important el 
seu parer per determinar certs aspectes de l'actuació. 
 
En aquesta línia, diu el Sr. Pere Casas que quan es disposin de tots elements es parlarà de la 
proposta que es va fer com a moció i així mateix escoltar les opinions de tothom. 
 
Pel que fa a les reunions de l'AFA i l'Institut diu el Sr. Pere Casas que de moment aquesta reunió 
no es pot fer donat que no es disposa de cap proposta en ferm, però diu que quan estigui 
enllestida es parlarà amb ells, ja que els afecta directament de la mateixa manera que el polígon 
i els veïns i veïnes. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles que demana si que aquesta memòria valorada inclou memòria 
tècnica descriptiva i en el cas que sigui així demana si pot concretar quins aspectes tècnics 
inclou. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que evidentment, una memòria valorada ha de tenir 
una part tècnica, ja que el professional que elabora la memòria valorada és un arquitecte, i per 
tant ha d'haver-hi una part tècnica. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que és per això que li demana si li pot concretar tècnicament 
en què consisteixen aquestes millores i pregunta quines són les millores que tenen previst 
d'introduir? 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que detalla que les millores que s'han previst d'introduir són 
treure les new jersey que hi ha actualment per fer un altre tipus de rotonda més normal i afegeix 
que la rotonda que hi ha davant del poliesportiu també estarà afectada i diu que el tema de moure 
la parada d'autobús de baix pujant l'avinguda, o les dues, segurament. 
 
Continua dient el Sr. Pere Casas que també es tindrà en compte l'accés des de l'avinguda cap a 
la nova comissaria de policia, repintar, evidentment, les places d'aparcament, reconduir o millorar, 
en aquest cas, tot el que és el carril bicicleta etc. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que pensa que abans de fer aquesta memòria valorada 
que inclou la part tècnica, hauria estat positiu haver parlat precisament amb els regidors que van 
fer aquesta proposta de la moció per estudiar concretament la zona de la rotonda de baix i així 
veure si podíem afegir algun aspecte a tenir en compte, o haver preguntat en alguna reunió al 
mateix institut i en la mateixa línia diu que no se'ls ha preguntat, a l'institut, per allò que diu, 
encara no s'ha fet cap reunió i diu que entén que abans de desenvolupar la part tècnica i 
presentar-la, potser s'hauria de fer aquesta consulta. 
 
Explica el Sr. Pere Casas que la subvenció es van assabentar set dies abans que acabés la 
presentació de la documentació i és per aquest motiu, explica el Sr. Casas que van haver de 
córrer a buscar un arquitecte que fes una memòria valorada i diu que amb el cap de policia es 
van parlar de les possibles solucions i així poder-ho entrar a temps. 
 
Afegeix el Sr. Pere Casas que a més era període estival és a dir al voltant de la festa major 
d'aquest any i es va presentar el 5 d'agost, en conseqüència diu que es va haver d'anar per feina, 
tot i que afegeix que és una memòria valorada, no és un projecte definitiu.  
 
Continua dient el Sr. Pere Casas que tot plegat vol dir que en una memòria valorada el que es fa 



 

es una valoració econòmica del que suposaria tot un seguit de canvis, però no és el projecte 
definitiu d'allò que acabarà essent. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Pere Casas, dient que el que es fa és demanar un seguit de 
diners per fer una actuació en aquest cas en aquest tram d'avinguda i posteriorment, quan es 
faci un projecte definitiu, i diu que entre aquest procés i l'altre, ja s’hauran reunit tots i hauran  
recollit idees i diu que el que interessa ara d'aquesta subvenció és poder optar aquests diners 
per poder fer una actuació. 
 
Continua la seva explicació el Sr. Pere Casas dient que la proposta que s'ha presentat la qual 
diu que era una mica ambigua, era precisament per això, per poder-la parlar entre ells, ja que el 
temps se'ns tirava a sobre i el que s'havia de fer era presentar la memòria valorada si o si. 
 
En el mateix ordre de coses torna a dir que tenien una setmana per fer-ho, havien de trobar un 
arquitecte que fes aquesta memòria valorada i poder presentar-la i, insisteix, si aquesta 
subvenció la concedeixen, tindrem 150.000 euros per poder fer una actuació a l'avinguda, i el 
que s'ha de definir entre que tenen els diners i es fa l'actuació és consensuar o parlar-ne d'allò 
que volen fer. 
 
Conclou el Sr. Pere Casas dient que el fet és que hananat a assegurar que donin aquests diners 
o almenys intentar-ho. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que ho entén perfectament, però del que es tracta és 
que un cop es tinguin aquests diners, es consulti les parts interessades, tant a l'institut com a ells 
i diu que el que no entenia és que això s'hagués demanat i no s'hagués fet cap mena de consulta. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que a la carrera llarga, de  la colònia de gats estan 
desapareixent gats, gats enverinats, o suposadament enverinats i  diu que han vist  alguna 
penjada de cartells, i diu que creu que són pocs cartells. 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que en referència als pressupostos participatius volen saber quins 
són els bidons que falten, ja que diu que saben segur que els de l'institut falten i diu que és un 
tema bastant urgent, perquè l'AFA portava conjuntament amb l'institut un projecte molt bonic 
d'unes ombres al pati per plantar uns arbres i es va quedar paralitzat pel tema de l'aigua d'aquest 
any i tornarà a quedar-se paralitzat si no es posen els bidons, tot i que diu que creu que això 
tampoc farà retenir molta aigua, però almenys que tinguin alguna cosa més i entén que és una 
qüestió de futur, però que és un projecte bonic i que es pot tirar endavant i ho paga l'AFA, per 
tant, creu que hauria d'intentar actualitzar aquest tema. 
 
En referència també als pressupostos participatius diu la Sra. Maria Moreno als pressupostos 
participatius, diu que al ple de juliol van demanar si ens podíeu passar pressupostos, factures i 
tota la informació del tema del Pau Casal de les Ombres i han rebut res. 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que en referència al tema de la BV1211 que diu que sí que han 
vist que hi ha talls, i demana quin seria el cost i qui l'assumirà, ja que aquella carretera en teoria 
és de la Diputació. 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que en referència al tema del sostre de la Fàbrica diu que segons 
se'ls va informar a comissions informatives, s'han fet unes obres petites pel tema de la colla 
gegantera i diu que els ha arribat que això va passar primer per pressupostos participatius i no 
va sortir guanyadora, i en aquest sentit diu que les altres associacions, com l'ADF en el tema de 
la senyalització dels hidrants plantejaven, que si no era un greuge comparatiu. 
 
Per altra banda la Sra. Maria Moreno vol plantejar dos precs, un d'ells és si els poden informar 
dels costos reals de l'actuació i si els hi podrien passar el projecte i l'informe complet del projecte 
amb la puntuació dels barems. 
 
 
Per últim, planteja la Sra. Mania Moreno que a finals de l'agost, començava la nova persona a la 
deixalleria pel tema del ”trueque”, i demana saber si ja s'havia incorporat i si ja estava activat 



 

aquest tema. 
 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que de les factures de les ombres se n'ha descuidat 
passat i diu que no li pot dir res, ja que s'ho va apuntar, però se'n va descuidar i diu que si no 
demà dilluns li farà arribar, i  en referència als dipòsits de l'aigua diu la Sra. Paola Moral diu que 
ja han parlat amb brigada i només falta que tinguin aquell forat per poder apropar-se i connectar-
lo i diu que intentaran posar-ne una altra. 
 
Explica la Sra. Moral que a les altres escoles el tècnic sí que va anar a les altres escoles i en 
principi a les altres escoles gairebé hi ha dipòsits a totes les escoles, excepte si no recorda 
malament el CUC que en posaran un que també en posaran una altra, i diu que a Pau Casals 
n'hi ha i a Font de l'Urpina també. 
 
De totes maneres la Sra. Paola Moral diu que  consultarà amb el tècnic, per veure quin es l’estat 
real. 
 
La Sra. Maria Moreno demana si hi ha una previsió del tema de l'actuació del bidó que queda de 
l'institut? 
 
La Sra. Paola Moral li diu que espera que com a molt durant aquest mes d'octubre estigui posat 
i diu que suposa que no han anat perquè entre fuites, vacances i en aquest sentit diu que la 
setmana que ve l'altra ja està tota la plantilla i no hi haurà problema i podran anar. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu en referència als arbres, quan plantes un arbre necessita 
un reg de suport durant un any o dos i diu que amb un dipòsit allà posat, els arbres aquests, si 
no...La Sra. Maria Moreno diu que imagina que col·locaran quelcom que no necessiti massa reg 
i diu que de fet aquest projecte li sembla que el porten ja fa un any o dos i el tenen parat sobre 
la taula. 
 
L’alcalde intervé dient que a vegades hi ha projectes que estan molt bé però que si no tens els 
mitjans necessaris... 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que diu que és una mica el peix que es mossega la cua, perquè 
si no tenim arbres, no tenim aigua, els nens no tenen ombra, etc. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que del tema del sostre de la fàbrica passarà el cost exacte i 
el projecte i que avança que com va dir era al voltant d'uns 9.000 euros. 
 
Continua la Sra. Olga Serra que diu que dels pressupostos participatius, la veritat és que no ho 
recorda si es va presentar o no, ja que a l'hora de votar no ho recordo que s'hagués presentat,  
però igualment, si s'hagués presentat, es pot fer-ho al cap d'un any és a dir, que tu pots incloure-
ho en el pressupost de l'Ajuntament ordinari, al cap d'un any que s'hagi presentat una proposta 
que no ha sortit i diu que si en aquell moment disposes dels diners o el que sigui, com és aquest 
cas, que són uns diners de Diputació. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que aquest projecte va anar als pressupostos participatius, 
però és un projecte que al final s'ha acabat valorant en 9.000 euros i era un projecte que no em 
diguis per què es va acabar valorant en 25.000 euros i, per tant, aquest projecte es va descartar, 
perquè no va sortir votat. 
 
Explica el Sr. alcalde que els pressupostos participatius diuen que en un any  si aquell projecte 
s'ha descartat, l'Ajuntament ho pot fer i en aquest sentit diu que li sembla que n'han passat no 
un, n'han passat dos, i explica que tal com s’ha constatat el projecte s'ha ajustat molt més.  
 
La Sra. Maria Moreno diu que quan des de l'ADF els pregunten que, per exemple, van demanar 
als hidrants, els han demanat per activa per passiva i al final ho han passat per participatius, i  
diu que estan una mica, que no saben ben bé com funciona i continua la Sra. Moreno dient que 
sí que és veritat que als hidrants, la senyalització és molt important i diu que pels pressupostos 
de l'any que ve es podria tenir en compte. 
 



 

Pren la paraula la Sra. Olga Serra que diu que el tema dels gats, és molt complicat, bàsicament 
és intentar fer pedagogia amb la gent, que entengui que les colònies de gats són per reduir la 
població de gats, no per tenir-ne més, i fer conscienciar la gent que no pots alimentar tots els 
gats que t'apareixen per casa, perquè si no hi ha un control i s'esterilitzen, llavors passa això, 
tenen un conflicte entre veïns i hem mediat en moltes situacions, i estan en la mateixa situació 
que va passar al carrer de Sant Ignasi. 
 
Explica la Sra. Serra que han posat cartells, i avui han tret la notícia també que hi havia una altra 
situació d'aquestes, més que res perquè és molt difícil trobar qui ho està fent, i diu que llavors, 
com més ulls hi hagi, i diu que hi ha una part que és penal, fins i tot, de presó, si enganxen a la 
persona que està enverinant els animals, i torna a repetir que com més ulls hi hagi vigilant, doncs 
més probabilitat tindrem d'agafar aquesta persona, però és molt complicat de controlar. 
 
Diu la Sra. Serra que han fet la notícia, han posat els cartells, miraran si cal posar més cartells, 
posaraqn més per avisar, també diu que la setmana que ve anirà a la ràdio a explicar-ho també 
perquè pensa que com més gent ho sàpiga, que això a més a més és sancionable, millor, però 
és complicat de controlar aquestes situacions perquè, és a dir, has d'enganxar la persona en el 
moment, perquè fins i tot això, sabent que hi ha verí, pots trobar el verí, però si no enganxes qui 
ho ha posat, és difícil. 

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que pel que fa al preu de la reutilització de la deixalleria, diu 
que tenien tot preparat per començar després d'estiu, però han tingut un tema amb la persona 
que s'havia d' incorporar i pel que fa a les senyalitzacions d'hidrats diu el Sr. Piqueras que pel 
mateix tema que finalment s'han incorporat els pressupostos, el tema de la fàbrica, diu que s'ho 
miraran perquè és una cosa que és útil. 

El Sr. Avilés demana que si els faran arribar la memòria de l’Avinguda i el senyor Pere Casas 
respon que sí. 

Essent les 20:10 hores el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual 
estenc la present acta i en dono fe firmant al peu amb el president. 

  
 
EL PRESIDENT,     LA SECRETÀRIA ACCIDENTAL  
Antoni Masana i Ubach                                                    Maria Calsina Salavert 
 


